



Generalforsamling Danske H-Bådssejlere d. 3. juli 2026, Egå Sejlklub kl. 20.00

1. Valg af dirigent

Steen Jepsen valgt

2. Konstatering af generalforsamlingens lovlighed

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt og hermed gyldig.

3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år

Formanden Gitte Busch lavede en kort gennemgang af året der gik. Generel fremgang i medlemmer. God modtagelse af Eliteserien som kører på tredje og sidste testår. Platformen for livestreaming "bluechannel.tv" er blevet rigtig god, nu skal det gode budskab spredes så klassens velorganiserede stævner og høje niveau bemærkes.

4. Fremlæggelse af revideret regnskab

Kassereren Mads Korsgaard anmodede om, at dette punkt blev lagt sammen med punkt 7 budget. Kassereren gennemgik regnskabet, og det blev godkendt. Kassereren gennemgik budgettet. Budgettet blev godkendt

5. Behandling af indkomne forslag

Der var ingen indkomne forslag

6. Bestyrelsens planer for det kommende år

Formanden Gitte Busch gennemgik bestyrelsens planer for det kommende år. Angående Eliteserien, så arbejdes der på at forlænge med Gilleleje. Der skal findes alternativ til Struer da kommunen ikke vil være med. Der er dialog med Juelsminde og en klub ved Limfjorden overvejes. Bestyrelsen vil gerne have input til steder sejlerne ser som interessante. Vi fortsætter med Middelfart og Sønderborg.

Klassen er i år ramt af nedgang i deltagerantal. Nedgangen skyldes uheldigt sammentræf af, at mange kendte besætninger er ude i år af forskellige årsager.

Der arbejdes på at promovere fortællinger om de deltagende teams fx interessant at høre vejen ind i klassen fra de nye deltagere.

H-bådsklubben er inviteret af FIF gennems Dansk Sejlunion til at være en del af DM-ugen i 2027, som foregår i Aarhus. Det er dog sparsomt med informationer gennem det år vi har vist at vi er inviteret. Claus Høj Jensen mente, at det ikke er god ide at være en del af DM-ugen. Han tror vi drukner som lille sportsgren og synes, at det bedre, at vi holder vores eget DM og hygger sammen. Næstformand Frederik Andersen var ikke bekymret. Har prøvet noget lignende. Jesper Gyllensten synes det ville være fint at prøve noget nyt. Formanden siger, at vi ikke vil gå på kompromis med formatet. Niels Fristrup, mener vi skal have ja-hatten på og være åbne. Ulrik Glavind mener, at vi skal være glade for eksponeringen

Niels Søndergaard spørger ind til Eliteserien. Formanden forklarer at Eliteserien er skabt for at skabe eksponering af H-bådsklassen. Det sker i særdeleshed gennem livestreaming af de 4 weekends H-bådsstævner. Livestreamingen finansieres af kommuner og sponsorer fra fonde og erhvervsdrivende. Økonomien kører separat. Det er Søren Wissing der driver set up'et og Gitte Busch sammen med bestyrelsen sikrer rammen og arbejdet med de 4 værtsbyer. Niels Søndergaard efterlyser mere eksponering af hvor man kan se det. Ole Engblom efterlyser flere informationer om stævner med mere på hjemmesiden. Begge ønsker tages til efterretning.



Der er bekymring for om modellen kan skubbe klubber væk. Gitte Busch siger, at det ikke er fornemmelsen, da mange klubber kontakter os med ønske om at "huse" os. Anders Bertelsen roser de initiativer som klubben gør for at promovere klassen.

Formanden ønsker feedback på det udsendte nyhedsbrev. Der er ros fra dem der har læst det. Henrik Toft opfordrer til at nyhedsbrev med mere lægges på hjemmesiden. Han opfordrer også til at klubben bruger flere penge på PR. Dette tages med i den videre planlægning. Der vil konkret blive brugt flere penge på foto under stævnerne.

7. Budget

Gennemgået under punkt 4

8. Fastlæggelse af kontingenter og indmeldelsesgebyr

Kontingent fastholdes

9. Valg af bestyrelsens formand

Gitte Busch Pedersen modtager genvalg

10. Valg af 4-6 bestyrelsesmedlemmer samt 1-2 suppleanter

Bestyrelsen modtager genvalg. Niels Frstrup ønsker at træde ud ved næste generalforsamling. Niels Søndergaard genvalgt som suppleant.

11. Valg af revisor + 1 revisor suppleant

Thomas Hannibal modtager genvalg. Jesper Gyllensten genvalgt som suppleant

12. Evt.

Der skal findes en ny måler efter Casper Wiingaard. Niels Søndergaard og Casper hjælper nyvalgt måler i gang ligesom der er målerkursus i Dansk Sejlunion. Kontakt Casper Wiingaard ved interesse på mail: cwwinggard@gmail.com

Det drøftes om klassen skal have en ramme for delagergebyr til årets stævner:

Gitte Busch fortæller om bestyrelsens forslag til stævnerammer til bl.a økonomi. Henrik Toft: siger vi skal passe på ikke at skræmme klubberne væk. Holbæk fortæller at det bestemt ikke var oplevelsen da de havde Folkebådene og klubben lagde sig i selen og tjente mere. Gitte Busch understreger at DHBS hjælper de arrangerende klubber med at finde vej til sponsorer. Steen Jepsen forsvarer pris og omkostningsniveau til årets DM (Egå tog DM'et sendt i forløbet, for klub der måtte trække sig).

Carsten Andersen foreslår, at vi garanterer et minimum af deltagende både.

Steen Gehlert foreslår tilskud til transport. f.eks. bro. Torben Veis opfordrer til at forespørge Storebælt A7S om de kan give rabatter.

Det drøftes om, det er tid til nyindkøb af H-bådstrøjer og T-shirts og særligt de blå H-bådssweatshirts ønskes. Der efterspørges ligeledes H-båds kasketter.

Der er H-båds VM i Middelfart næste år og Søren Wissing kommer til Stenungsund og præsenterer indbydelsen fra Middelfart Sejlklub.

Dirigenten runder generalforsamlingen af.

Formandens siger tak for nu.